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Referat 

1. Godkendelse af dagsorden

Udvalget godkendte dagsordenen. 

25. august 2021

Legatudvalget for Kunsthåndværk og Design 

Møde nr. 17 

Mødedato: 24. august 2021 

Tidspunkt: kl. 9-14 

Sted: SLKS 



 

Side 2 

2. Meddelelser 

Sekretariatet meddelte, at der i forbindelse med Tina Ratzers projekt i Esbjerg er sat en tentativ 

indvielsesdato den 27. oktober om eftermiddagen/aftenen. Udvalget bekræftede datoen og drøftede at 

bruge dagen på at se nogle ting i området. 

Sekretariatet orienterede om at Martin Bodilsen Kaldahls værk i Ikast-Brande sandsynligvis skal 

indvies i slutningen af oktober. Endelig dato følger. 

Sekretariatet orienterede endvidere om status på Børn og unge-indsatsen. Efter udvalget ved mødet 

den 9. juni 2021 godkendte sekretariatets oplæg til proces, har sekretariatet på vegne af udvalget 

henvendt sig til Huskunstnerudvalget og spurgt om udvalget er interesseret i et samarbejde. 

Udvalgsleder Tina Tarpgaard er vendt positivt tilbage med en melding om at udvalget gerne afsætter 

op til 150.000 kr. til samarbejdet. Sekretariatet udarbejder på denne baggrund et oplæg med økonomi 

samt videre proces til udvalgets næste møde den 15. september. 

Sara orienterede endeligt om at hun går på barsel slut september og at en barselsvikar vil overtage de 

igangværende projekter. 

3. Beslutninger siden sidst 
 
Intet til dette punkt. 

4. Økonomi 

Sekretariatet orienterede om status for udvalgets økonomi. Udvalget tog orienteringen til efterretning. 

5. Nyt fra bestyrelsen 

Der har ikke været bestyrelsesmøde siden sidst. Desværre er bæredygtighedsseminaret 1. september 

aflyst på grund af for få tilmeldinger. Derfor drøftes det på næste bestyrelsesmøde hvordan Statens 

Kunstfond kan gå videre. Der fremsendes materiale inden næste bestyrelsesmøde til alle 

udvalgsmedlemmer, som udvalget skal drøfte sammen inden bestyrelsesmødet. Udvalget ser det som 

vigtigt at afholde seminaret og at holde fast i den brede forståelse af bæredygtighed. 

6. Indstilling til hædersydelse 

Udvalget drøftede indledningsvist de kriterier, der ligger til grund for en indstilling til hædersydelser, i 

relation til udvalgets strategi. Udvalget besluttede at prioritere spredning inden for feltet også hvad 

angår hædersydelser. Udvalget havde inden mødet orienteret sig i hvilke kunstnere, der allerede 

modtager hædersydelser inden for kunsthåndværk og design og bragte hver to forslag med til 

drøftelsen.  

Udvalget traf beslutning om en kandidat, som indstilles til repræsentantskabet. 

7. Puljeevaluering 

Udvalget godkendte de redigerede ansøgningsvejledninger med enkelte ændringer. Udvalget 

besluttede desuden at puljen Nye talenter skal kunne søges op til tre år efter endt uddannelse. Dette 

vil blive kommunikeret af sekretariatet i infomails. 



 

Side 3 

8. Status for smykkesamlingen  

Udvalget orienterede sig i den fremsendte skriftlige status fra Museum Kolding vedrørende planer for 

fagligt ophæng og udstillingsaktivitet. 

Udvalget drøftede et ønske om at smykkerne udstilles og at midlertidige udstillinger gerne skal 

tilpasses stedet, og evt. kurateres og formidles ud fra dette. 

På længere sigt mente udvalget dog at det vil være gavnligt at smykkerne udstilles og udlånes som en 

fysisk del af Museum Kolding på Staldgården. Udvalget ser frem til at blive opdateret om 

udstillingsplanerne og deltager gerne ved åbninger og lignede. 

Udvalget besluttede at drøfte status for smykkesamlingen igen til sommer. 

9. Ideer til indkøb/præmiering 

Udvalget drøftede ideer til hvad de skulle se samme eftermiddag.  

10. Næste møde 

Næste møde er den 15. september delvist sammen med Legatudvalget for Billedkunst for at behandle 

udlånsansøgninger.  

Mødet den 27. oktober og mødet den 30. november slås sammen til et enkelt møde enten den 16. 

eller 23. november afhængig af hvornår udvalget er på Bornholm. Dette afklares snarest i udvalget og 

meddeles sekretariatet.  

11. Eventuelt 

Sekretariatet spurgte om udvalget ønskede en skabelon til den skriftlige ansøgning af arbejdslegater, 

hvilket udvalget ikke udtrykte var et behov, men dog kunne det være interessant hvis det kunne 

afhjælpe meget lange ansøgninger. 

12. Mødets gang 

Udvalget udtrykte at det er dejligt at mødes fysisk.  
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